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číslo 4/2011, vydáno dne 4. 7. 2011 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY 

   Vážení spoluobčané, předkládáme Vám čtvrté číslo 
zpravodaje, které, kromě dalšího, obsahuje zápis ze 
čtvrtého zasedání zastupitelstva, které se uskutečnilo 
v Ledci, za značné účasti občanů. Zastupitelé se tak v 
tomto volebním období měli možnost poprvé 
prezentovat před občany místní části Ledec. A protože 
se převážně probíraly otázky týkající se Ledce, 
přítomní občané přistoupili k diskusi velice aktivně, 
což svědčí o jejich neutuchajícím chvályhodném zájmu 
zvelebovat stále svoji obec. Jedním z bodů zasedání 
byl také výběr zhotovitele opravy části střechy budovy 
Základní školy. Na poradě zastupitelů 29. 6. 2011 
zastupitelé rozhodli, že se tento bod bude na 
nejbližším zasedání revokovat. Důvodem je změna 
názorů na technologii opravy. Řádné zasedání 
zastupitelstva jsem svolal na pátek 8. 7. 2011 od 15.00 
hodin do zasedací místnosti Úřadu městyse, kde 
jediným bodem bude změna dodavatele a technologie 
opravy střechy. Veřejnost je samozřejmě na 
projednání tohoto bodu srdečně zvána. 
   V kulturní oblasti máme za sebou další vrcholnou 
akci, a to Festival chrámových a komorních sborů. 
Viděl jsem mnoho našich občanů, kteří se zájmem 
sledovali umění sborů a velice mě to těší. Zvláště za 
pořadatele v čele se Zdeňkou Houfovou, kteří tuto 
náročnou akci týdny připravovali. Tato akce si zaslouží 
pokračování i v dalších letech a jistě si na ni najdou 
cestu i ti z Vás, kteří ještě sbory zpívat v kapli neslyšeli. 
   Důležitou informaci pro Vás máme od Pardubického 
kraje a týká se změn v dopravě. Ve zpravodaji najdete 
také informace o třídění odpadu. 
   Vážení spoluobčané, přeji Vám příjemné prožití 
letních měsíců a pěknou dovolenou.  

                Mgr. Tomáš Bolek 
 

VÝPIS USNESENÍ ZE ZÁPISU Z 4. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE CHOLTICE, 

KONANÉHO DNE 22. ČERVNA 
   Zasedání zastupitelstva městyse Choltice bylo 
zahájeno starostou městyse Mgr. Tomášem Bolkem. 
   Bylo přítomno osm členů zastupitelstva, což je                     
73 procent z celkového počtu všech členů 
zastupitelstva (omluveni byli Pavel Vančura, Bc. Lukáš 
Sůra a Jana Augustinová).  

   Zastupitelstvo je usnášeníschopné, přítomno bylo 23 
občanů. Zasedání se uskutečnilo v restauraci Na 
Výsluní v Ledci. 

• Zastupitelstvo městyse Choltice určuje 
zapisovatelem Mgr. Jana Pavlíka a ověřovateli 
zápisu Zdeňka Kolbabu a Pavla Kváče (pro: 8, 
proti: 0, zdrželi se: 0). 

• Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje program 
zasedání (pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0). 

• Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí 
informaci o koupi pozemku p. č. 29 v k. ú. Ledec. 

• Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí 
informaci o prodeji pozemku p. č. 39/9 a p. č. 39/6 
v k. ú. Ledec. 

• Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí 
informace o stavební činnosti v Ledci v roce 2011. 

• Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje 
Rozpočtové opatření č. 5/2011 (pro: 8, proti: 0, 
zdrželi se: 0). 

• Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje jako 
dodavatele opravy 1 369 m2 střechy budovy 
základní školy firmu Oldřich Votýpka, s technologií 
SA12, a to za cenu 202 612 Kč (pro: 8, proti: 0, 
zdrželi se: 0). 

• Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje vložení 
vodovodu jako nepeněžitého vkladu do základního 
kapitálu společnosti Vodovody a kanalizace 
Pardubice, a. s. (pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0). 

• Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje zápis do 
kroniky za rok 2006 (pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0). 

   Kompletní zápis je k nahlédnutí na podatelně úřadu 
městyse, případně na stránkách www.choltice.cz. 
 

SVATBY NA ZÁMKU 

   Na letošní rok je na našem matričním úřadě 
evidováno již 27 svateb (27 svateb jsme měli za celý 
rok 2010). Ke 2. červenci jsme již provedli 12 svateb a 
oddávajícími byli starosta Mgr. Tomáš Bolek (9 svateb) 
a místostarosta Mgr. Jan Pavlík (3 svatby). Jedna ze 
svateb byla dokonce zlatá. V obřadní místnosti se 
konalo 6 svateb, unikátního prostředí kaple sv. 
Romedia využily 3 svatby a pod platanem si řekly své 
ano 3 páry. Letošní kalendář nabízí opět zajímavá 
data, a to pátky 9. 9. a 11. 11. Počet svatebních 
obřadů tak ještě poroste.  
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JAK TŘÍDIT ODPAD 

   Protože nás čekají prázdninové měsíce, během 
kterých bychom v Cholticích měli posílit množství 
nádob na tříděný odpad, nabízíme Vám nyní přehled 
druhů odpadu a jejich třídění. Odpady bychom měli 
třídit přímo doma, pozdější roztřídění odpadu není 
často možné – smícháním se odpad znečistí nebo 
slepí. Např. zamaštěný papír už není možné zpracovat. 
   Sběr papíru – do modrých nádob můžete odhodit: 
noviny, časopisy, kancelářský papír, reklamní letáky, 
knihy, sešity, krabice, lepenku, karton, papírové obaly 
(např. sáčky). Prosím, nevhazujte: mokrý, mastný 
nebo jinak znečištěný papír, uhlový a voskovaný papír, 
použité plenky a hygienické potřeby 
   Sběr skla – do zelených nádob můžete odhodit: 
láhve od nápojů, skleněné nádoby, skleněné střepy – 
vše z tzv. barevného skla 
   Sběr skla – do bílých nádob můžete odhodit: láhve 
od nápojů, skleněné nádoby, skleněné střepy – 
tabulové sklo – vše z tzv. bílého skla. Prosím, 
nevhazujte: keramiku, porcelán, autosklo, drátěné 
sklo a zrcadla. 
   Sběr plastů – do žlutých nádob můžete odhodit: 
PET láhve od nápojů, kelímky, sáčky, fólie, výrobky a 
obaly z plastů, polystyrén. Prosím, nevhazujte: 
novodurové trubky, obaly od nebezpečných látek 
(motorové oleje, chemikálie, barvy apod.) 
   Bioodpad – hnědě popelnice se vyvážejí každý 
druhý týden. Patří do nich: větve, listí, tráva, zbytky 
jídel, čajové sáčky, zbytky ovoce a zeleniny, slupky 
apod. Prosím, nevhazujte: maso, kosti, oleje z 
potravin, tekuté a silně mastné potraviny, obaly od 
potravin, uhynulá domácí zvířata. 
   Sběr nápojových kartonů – v Cholticích budou 
kontejnery instalovány během prázdnin. Jinak 
nápojové kartony odhazujte do kontejnerů s papírem 
nebo plasty  
 Další odpad: 
• Kovy: železný šrot, hliníkové předměty, barevné 

kovy, plechovky, hrnce apod. – vše do sběrného 
dvora u Cyklosu.  

• Objemné odpady: starý nábytek (křesla, židle, 
skříně, válendy apod.), podlahové krytiny 
(koberce, linolea), umyvadla, toalety, nefunkční 
sporáky, pračky – na jaře a na podzim do 
velkoobjemových kontejnerů, svoz zdarma 
organizuje městys Choltice. 

• Elektrotechnika: televize, rádia, počítače, 
mikrovlnné trouby, ledničky apod. – na jaře a na 
podzim mobilním svozem zdarma 

• Nebezpečné odpady: léky, zářivky, výbojky, 
akumulátory, galvanické články (baterky), barvy, 

lepidla, oleje a nádoby jimi znečištěné atd. – na 
jaře a na podzim mobilním svozem zdarma. 

• Stavební suť: cihly a beton z drobných 
rekonstrukcí v bytě, keramika, zrcadla – po 
dohodě s pracovníky městyse (podatelna, správce 
majetku) lze ukládat na určená místa. Nikam 
jinam.  

   Dobrá rada: Pořiďte si do domácnosti další koše na 
ukládání papíru, skla a plastů. Pokud se Vám koše do 
bytu nevejdou, můžete je nahradit papírovou krabicí, 
do které postavíte tři tašky. Do jedné tašky budete 
dávat papír, do druhé plasty a do třetí sklo. Do tašky 
dávejte raději pouze nerozbité sklenice a lahve, pokud 
se vám rozbije sklenička, odneste ji raději opatrně 
rovnou do kontejneru. 
 

PLÁN AKCÍ NA PRÁZDNINY A ZBYTEK ROKU  

   Na zámku v Cholticích bude rušno i o prázdninách. 
Expozice Svět vodníků a vodní říše a Svět loutek 
černého divadla zvou k návštěvě a na dětská divadelní 
představení: 
červenec + srpen, každou sobotu a pondělí od 10:00, 

13:00 a 15:00 hodin  

ČERNÉ DIVADLO VE VODĚ  
Pohádky choltického vodníka hrané netradiční a 
unikátní metodou. Představení v délce cca 25 minut. 
6.-7. a 20.-21. srpna      
RYTÍŘI ČERNÉHO VLKA  
Dva srpnové víkendy se skupinou historického šermu 
„Rytíři černého vlka" s ukázkami zbraní a soubojů. 
4. září od 9 do 17 hodin  

LOUTKÁŘI NA ZÁMKU II  
28. září od 9 do 17 hodin  

ZÁMECKÉ SLAVNOSTI  
3. - 7. října pro mateřské školy 

PODZIMNÍ POHÁDKY CHOLTICKÉHO VODNÍKA  

17. - 21. října pro základní školy 

PODZIMNÍ LOUTKÁŘSKÝ WORKSHOP  

21. - 25. listopadu pro mateřské a základní školy  

ZIMA NA ZÁMKU aneb VODNÍCI JDOU SPÁT  

10. prosince od 13 do 17 hodin  

KLANĚNÍ TŘÍ KRÁLŮ – ADVENT NA ZÁMKU  
   Zámecká expozice o životě dřívějších choltických 
majitelů spojená s prohlídkou unikátní barokní 
zámecké kaple svatého Romedia je otevřena od 
začátku května až do konce října každou sobotu a  
neděli od 10 do 17 hodin. Začátek poslední prohlídky v 
16.00 hodin. Vstupné je 40 Kč. Správkyně expozice 
Ing. Marie Fižová spolu s pěti průvodkyněmi Vás rády 
přivítají u prohlídky. Pokud Vás o prázdninách navštíví 
známí či vzdálení příbuzní, příjďte jim ukázat choltický 
zámek zevnitř. O prázdninách je otevřeno i v pátek. 
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VÝZNAMNÉ ZMĚNY V MEZIMĚSTSKÉ 
DOPRAVĚ A NOVÉ JÍZDNÍ ŘÁDY 

   O zveřejnění níže uvedených informací v našem 

zpravodaji nás požádal Pardubický kraj. 

   Od 11. prosince letošního roku dojde k významným 
změnám v meziměstské autobusové a vlakové 
dopravě, která se dotkne celého území Pardubického 
kraje.  
   Do jednotného, neboli integrovaného dopravního 
systému budou nově zapojení všichni dopravci 
zajišťující přepravu osob v kraji.  
   Nastává tak sloučení všech dopravních služeb ve 
veřejné dopravě pod organizátora veřejné dopravy – 
společnost OREDO, která pro kraj tuto činnost 
vykonává. Smyslem organizace je pozitivní dopad na 
návaznost a celkovou vzájemnou provázanost 
autobusových a vlakových spojů v Pardubickém kraji. 
Společnost OREDO připravuje pro Pardubický kraj 
projekt optimalizace a integrace dopravy, který bude 
spuštěn od 11. prosince 2011. 
   Pojďme si vysvětlit změny, které sebou integrovaná 
doprava a její zavedení přináší pro občany 
Pardubického kraje. 
Optimalizace dopravy 
   Princip optimalizace autobusové dopravy spočívá 
v tom, že společnost OREDO zpracuje nové oběhy 
vozidel tak, aby mohl být region obsloužen menším 
počtem vozidel a tedy i hospodárněji, než je tomu 
doposud.  
   Oběhy vozidel musí být zpracovány s ohledem na 
zajištění přepravních potřeb obyvatel daného     
území.  
   Na spojích, kde se trvale přepravuje méně 
cestujících, dojde k nasazení autobusů s menší 
kapacitou.   
   Ty se svou nižší spotřebou a nižší pořizovací cenou 
uspoří prostředky na provoz nových spojů 
v dopoledních a večerních hodinách nebo o 
víkendech.  
   V rámci optimalizace dopravy dochází také k 
zajištění prostorové, časové a tarifní provázanosti 
mezi autobusovou a železniční dopravou. Současně 
dochází k zavedení taktu.  
   Model taktové dopravy spočívá v tom, že vlaky nebo 
autobusy jezdí na páteřních tratích nebo páteřních 
autobusových linkách v pravidelných časových 
intervalech v tzv. taktu. Například každou druhou 
minutu po celé (5:02, 6:02, 7:02). Pro cestujícího jsou 
pak tyto časy snadno zapamatovatelné. 
Cestování na jeden jízdní doklad  
   Od 11. prosince bude možné cestovat na jednu 
jízdenku po celém území Pardubického kraje.  

   Ta bude platná ve všech autobusech a vlacích na 
území regionu. I když budete muset přestupovat, již 
v místě odjezdu si zakoupíte jízdenku až do cíle vaší 
cesty.  
   Rozhodující není ani to, zda budete přestupovat 
z autobusu na vlak nebo obráceně. 
   Do systému IREDO budou také zapojeny České 
dráhy, a. s. České dráhy jako jediné nabízejí souběžně 
s tarifem IREDO také svůj vlastní tarif. 
Zónově relační tarif IREDO 
   Tarif IREDO je zónově relační tarif. V zónově 
relačním tarifu je území rozděleno na větší počet 
poměrně malých zón.  
   Zóna je tvořena jednou nebo několika málo těsně 
sousedícími obcemi.  
   Cena jízdného je vždy pevně stanovena mezi 
každými dvěma zónami a odpovídá kilometrickému 
tarifu podle nejkratší trasy.  
   Cena dopravy v rámci jedné zóny je stanovena fixní 
částkou.  
   V případě, že je zóna tvořena větším městem, může 
být cena vyšší, tak aby např. odpovídala dosavadní 
ceně městské dopravy. 
   Zónově relační tarif je pro uživatele veřejné             
dopravy spravedlivější a přehlednější než stávající 
tarify.  
   Cestující si zjistí cenu jízdného a trasu své cesty na 
první pohled z tarifní mapky, která je umístěna na 
každé zastávce. 
Harmonogram projednávání jízdních řádů s obcemi 
   Dostatečný prostor musí být věnován projednávání 
nových jízdních řádů s obcemi.  
   Právě starostové znají nejlépe přepravní potřeby 
svých občanů.  
   V současné době jsou nové oběhy vozidel a jízdní 
řády projednávány s dopravci. Projednávání s obcemi 
bude probíhat průběžně od 1. 7. do 16. 9.  
   V tomto termínu budou také návrhy jízdních řádů 
zveřejněny na internetových stránkách www.oredo.cz.   
   První návrh vlakových jízdních řádů byl zveřejněn 
v týdnu od 13. 6. do 20. 6. Občané mají možnost 
vznést připomínky písemně nebo prostřednictvím 
elektronického formuláře, který je zveřejněn na 
internetových stránkách společnosti www.oredo.cz.   
Připomínky ke stávajícím jízdním řádům, které by 
měly být v novém projektu řešeny, můžete zasílat také 
na adresu oredopk@oredo.cz. Věříme, že po možných 
počátečních nedorozuměních, které se asi nevyhnou 
žádné změně, bude systém IREDO – integrovaná 
regionální doprava Pardubický kraj – dobře plnit svůj 
účel, tedy sloužit cestujícím a reflektovat jejich měnící 
se potřeby v cestování veřejnými dopravními 
prostředky. 
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INFORMACE MĚSTYSE CHOLTICE K NÁVRHU 
NOVÉHO JÍZDNÍHO ŘÁDU NA TRATI 015 – 

PŘELOUČ – HEŘMANŮV MĚSTEC 

   Jak již byli naši občané v minulých zpravodajích 
informováni, trať 015 – Přelouč – HM zůstane 
zachována i v dalších letech. Vlakové spoje z HM do 
Prachovic budou ale nahrazeny autobusy. Ještě letos 
dojde k vybudování nového přístřešku a k úpravám 
komunikací a osvětlení na choltické zastávce.  
   Návrh nového jízdního řádu na trati 015, který byl 
v minulých dnech doručen na Úřad městyse k 
připomínkování, nevykazuje žádné omezení spojů, ani 
jejich navýšení. Dojezdové časy v Přelouči jsou 
upraveny tak, aby navazovaly v řádech několika minut 
na odjezdy vlaků z Přelouče do Pardubic a do Prahy. 
Stejně tomu je tak i pro odjezdy do Choltic. Pouze u 
některých večerních spojů je čekací doba delší. Městys 
Choltice dá právě k tomuto svoji připomínku. Na naší 
trati nedojde tedy k obávanému omezení dopravy. 
Děkujeme touto cestou panu Václavu Urbanovi za 
spolupráci při posouzení nového jízdního řádu. 

 
8. ROČNÍK CHRÁMOVÝCH A KOMORNÍCH 

SBORŮ CHOLTICE 2011 

   Dne 25. Června se uskutečnil již 8. ročník festivalu 
chrámových a komorních sborů, kterého se zúčastnilo 
11 sborů z celé republiky. Na festivalu vystoupil Sbor 
při chrámu sv. Fr. Serafínského v Chocni, který vznikl 
již v roce 1733 a plní základní funkci ve svém kostele. 
Další z velkých sborů, který vystoupil na našem 
festivalu, je Jesenický smíšený sbor, který 
spolupracuje s jesenickým gymnáziem a spolu s ním 
nastudoval rockové oratorium, s nimž s velkým 
úspěchem vystoupil v Čechách, v Německu i na 
Slovensku. Spolupracuje s cimbálovou muzikou a 
některé skladby tohoto projektu zazněly i na našem 
festivalu. Již tradičně u nás vystupuje Smíšený pěvecký 
sbor Slavoj Chrudim, který se může pochlubit 
stopadesátiletou historií a spoluprací s velkými 
pěveckými sbory doma, v Holandsku, Německu, 
Polsku i USA. Dalším velkým sborem, jehož historie 
začíná v roce 1862 a patří mezi nejstarší sbory ve 
východočeském regionu, je Heřmanoměstecký 
Vlastislav. Spolupracuje  se sborem Pardubické 
konzervatoře a s Chrudimskou komorní filharmonií. 
Na našem festivalu skvěle zazpíval pro nadšené 
posluchače árii Sbor Židů z opery Nabucco od 
Guiseppe Verdiho. Pražský smíšený komorní sbor 
Vocalica  zpívá 10 let a jeho repertoár je široký od 
gotiky, spirituálů až po současnou hudbu a muzikál.  

Z Opavy k nám přijelo vokální kvarteto Angelus 
Silesius, které se může pyšnit cenami z Harantovských 
slavností na Pecce a mezinárodního festivalu Musica 
religion  v Olomouci. Nám pamětníkům může úspěch 
opavského sboru na Harantovských slavnostech 
připomenout dobu, kdy na těchto slavnostech vítězila 
i choltická Carmína antiqua. Ženský pěvecký sbor 
Nashira, volně přeloženo „štěstí nosící“ z Prahy zaujal 
posluchače hebrejskými písněmi, které jsou 
specialitou sboru. Další dívčí sbor Kantiléna z Hradce 
Králové k nám jezdí pravidelně a pracuje pod vedením 
dirigenta Martina Profouse. Do Choltic jezdí již několik 
let spolu se smíšeným pěveckým sborem Vlastimil 
z Litomyšle, který byl založen roku 1862 a původní 
obsazení bylo 80ti členné. V současné době se 
zredukovalo na 25 členný sbor. Kolínský pěvecký sbor 
je pokračovatelem 150leté pěvecké tradice města a 
repertoár je rozsáhlý od lidových písní, spirituálů až 
k vážným skladbám. Svatomartinský sbor působí 
v kostele sv. Martina v Holicích a zpívá především 
skladby autorů 16. století. Festival zahájily fanfáry 
žesťového sboru žáků ZŠ Choltice pod vedením pana 
učitele Davida Štrupla. Po úvodních slovech 
konferenciérky Mgr. Blanky Bastlové a starosty 
městyse Mgr. Tomáše Bolka byl festival slavnostně 
zahájen. Festival měl velký úspěch jak u účinkujících, 
tak i u posluchačů jednotlivých koncertů. S potěšením 
jsme mohli sledovat, že choltičtí občané mají o 
koncerty zájem a návštěvnost koncertů se rok od roku 
zvyšuje. Poděkování patří všem, kteří se zasloužili o to, 
aby tato, pro náš městys již tradiční kulturní akce, 
v pořádku proběhla, účinkující se k nám rádi vraceli a 
naše městečko navštívilo co nejvíc návštěvníků.  
   Pro většinu sborů, které vystupovaly na našem 
festivalu, je choltický festival srdeční záležitostí, 
příležitostí k setkání s přáteli, inspirací pro soutěže, 
možností prožít pěkný den v krásném zámeckém a 
přírodním prostředí a setkání se svými příznivci, 
kterých stále přibývá. Spisovatel Jiří Mahen před lety 
řekl, že „Kdo chce pochopit hudbu, nepotřebuje ani 
tak sluch, jako srdce“ a srdce účastníci i návštěvníci 
choltického festivalu mají.                     Zdeňka Houfová 
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